
 
 
 
Provincie Flevoland   
T.a.v. Voorzitter van Provinciale Staten dhr. A. Gerritsen  
 
Onderwerp: Financiële situatie gemeente Lelystad    
    
Datum:  26-03-2024 

 
Geachte voorzitter van de Provinciale Staten, 
 
Overeenkomstig artikel 23, lid 1 en 2 van het reglement van orde, stelt de fractie van 50PLUS 
vragen aan het college van Gedeputeerde Staten. 
 
Op 22 maart jongstleden heeft 50PLUS vragen gesteld over de financiële situatie van de 
gemeente Almere. Gezien de omstandigheden beschouwen wij deze situatie als zorgelijk. Als 
provincie zijn wij verantwoordelijk voor het toezicht op alle gemeenten binnen de provincie. 
Normaliter wordt hier jaarlijks op toegezien binnen het kader van de financiële controle. 
 
Echter, gezien de wijzigingen in het gemeentefonds en de noodzakelijke prijs- en 
looncompensaties die betaald moeten worden, vinden wij het nu meer dan ooit belangrijk 
om strikt toezicht te houden op een gedegen begroting en financiële administratie. 
 
Niet alleen Almere ondervindt problemen. Recent is gebleken dat ook Lelystad financiële 
problemen heeft, met een mogelijk verlies van circa € 17 miljoen. Van 1996 tot 2014 was 
Lelystad een zogenaamde artikel 12-gemeente. Gezien de huidige financiële situatie en de 
uitdagingen waar de gemeentes voor staan, kan dit verlies betekenen dat de problemen in 
Lelystad verhoudingsgewijs nog groter zijn dan in Almere. 
 
Gezien onze verantwoordelijkheid maakt 50PLUS zich ernstige zorgen over het toezicht dat 
wij als provincie moeten houden. Vanwege de ernst van de situatie verzoeken wij het college 
om de beantwoording van onze vragen met spoed te behandelen: 
 
1. Bent u op de hoogte van het verlies van € 17 miljoen in de gemeente Lelystad en kunt u 
dit bevestigen? 
2. Welke maatregelen heeft de gemeente Lelystad genomen om de financiële uitdagingen 
aan te pakken en om te voorkomen dat zij wederom een artikel 12-gemeente wordt? 
3. Kunt u specificeren waar de financiële problemen in Lelystad precies liggen? 
4. Zijn de financiële problemen in Lelystad structureel of betreft het incidentele problemen? 
5. Ziet het college, gezien de eerdere situatie waarin Lelystad onder artikel 12 viel, noodzaak 
om strikter toe te zien op de financiële situatie van Lelystad? Zo nee, waarom niet? 
6. Hoe is de situatie in andere gemeenten binnen de provincie, en zijn er vergelijkbare 
problemen als in Almere en Lelystad, vooral gezien de toekomstige uitdagingen met 
betrekking tot het gemeentefonds en de vereiste prijs- en looncompensaties? 
 
Met vriendelijke groet, 

 

Drs. M.G.J.H. van Rooij,  
Fractievoorzitter 


